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 SĒDES PROTOKOLS 
Aizkrauklē 

2025. gada 13. februārī        Nr. 2025/1  

 

Sēde sasaukta plkst.10.15, Aizkraukles kultūras centrs, Spīdolas iela 2, Aizkraukle 

Sēde uzsākta plkst. 10:20 

Sēdi atklāj plkst. 10:20 

Sēdes gaita noris dokumentu vadības sistēmā Lietvaris ar elektronisko balsojumu par katru 

izskatāmo darba kārtības punktu un par balsošanai izvirzītajiem priekšlikumiem. 

Sēdes vadītājs:    

 Arvis Upīts,  komitejas priekšsēdētājs 

Sēdi protokolē:     domes, komiteju sekretāre Daiga Naroga 

Sēdē piedalās: 

domes deputāti (7)  Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš,  Aivars Miezītis, 

Evija Vectirāne, Anita Ostrovska  

Sēdē nepiedalās: 

Deputāti  (4): Zane Romanova (atrodas komandējumā); 

 Uldis Dzērve (darba apstākļu dēļ); 

 Aigars Lukss (darba apstākļu dēļ); 

 Gatis Gūtmanis (darba apstākļu dēļ).  

Uzaicinātās personas un ziņotāji: 

Aizkraukles pagasta sākumskolas direktore Inese Kalnozola,  

Aizkraukles novada vidusskolas direktors Aldis Labinskis,  

Aizkraukles novada Izglītības pārvaldes vadītāja Sarmīte Kļaviņa, 

Juridiskās nodaļas juriste Marita Bite, 

Neretas apvienības pārvaldes vadītājs Juris Gorbačovs, 

Piedalās arī deputāti Leons Līdums, Andris Zālītis, Guntis Libeks un Einārs Zēbergs, kā arī 

laikraksta “Staburags” reportiere Ginta Grinceviča. 

 

Microsoft TEAMS videokonferences režīmā: 

Kancelejas lietvede Liāna Gasiņa,  

Aizkraukles pilsētas un pagasta pārvaldnieks Aigars Zīmelis,  

Aizkraukles pirmsskolas izglītības iestādes "Saulīte" vadītāja Ineta Bundure,  

Juridiskās nodaļas vadītāja Gita Židova, 

Juridiskās nodaļas juriste iepirkumu jautājumos Ilga Visocka, 

Juridiskās nodaļas juriste Evita Strigina, 

Juridiskās nodaļas juriste Ilze Stupāne, 

Komunikācijas nodaļas sabiedrisko attiecību speciāliste Guna Mikasenoka, 

Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītāja Krista Dzene, 

Aizkraukles novada pašvaldības Centrālās pārvaldes izpilddirektora vietnieks Gvido Liepiņš. 
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Arvis UPĪTS iepazīstina ar sēdes darba kārtību un ierosina papildināt ar jautājumu: 

Priekšlikums: 

iekļaut darba kārtībā 3. punktu (lēmuma projekts (informatīvais jautājums) 116 "Par stipendijas 

piešķiršanu"), iesniedz Arvis Upīts 

Atklāti balsojot: ar 7 balsīm “PAR” (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš,  

Aivars Miezītis, Evija Vectirāne, Anita Ostrovska, Arvis Upīts), “PRET” – nav, “ATTURAS” – 

nav, Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komiteja NOLEMJ: 

ATBALSTĪT priekšlikumu. 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komiteja, atklāti balsojot: : ar 7 balsīm “PAR” (Jānis 

Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš,  Aivars Miezītis, Evija Vectirāne, Anita 

Ostrovska, Arvis Upīts), “PRET” – nav, “ATTURAS” – nav,  NOLEMJ: apstiprināt 2025. gada 

13. februāra sēdes DARBA KĀRTĪBU:  

1. Balsojums par 13.02.2025.sēdes darba kārtību 

2. Par Aizkraukles pagasta sākumskolas pievienošanu Aizkraukles novada vidusskolai  
Papildus darba kārtības jautājums: 

3. Par stipendijas piešķiršanu (informatīvais jautājums) 

 

 

1.§ 

Balsojums par 13.02.2025.sēdes darba kārtību 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, 

Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 
Pieņemt darba kārtības jautājumu "Balsojums par 

13.02.2025.sēdes darba kārtību" 

 

2.§ 

Par Aizkraukles pagasta sākumskolas pievienošanu 

 Aizkraukles novada vidusskolai 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Pievienojot Aizkraukles pagasta sākumskolu Aizkraukles novada 

vidusskolai, tiks efektīvāk izmantota izglītības iestāžu infrastruktūra un 

cilvēkresursi un lietderīgāk izlietots izglītības nozarei piešķirtais 

finansējums. Pēc Sākumskolas klašu pievienošanas Novada vidusskolai 

pirmsskolas izglītības grupu bērni pakalpojumu turpinās saņemt 

Aizkraukles pagastā, bet brīvajās Sākumskolas telpās pakāpeniski tiks 

pārvietoti bērni no Aizkraukles pilsētas pirmsskolas izglītības iestādes 

grupām “Saulīte”. Pēc PII “Saulītes” pilnīgas pārcelšanās uz Aizkraukles 

pagastu, Kalna ielā 4, ēka Aizkraukles pilsētā, Ziemeļu ielā 1 tiks nodota 

Aizkraukles novada Interešu izglītības centra pārziņā, jo šī brīža ANIIC 

ēka Aizkrauklē, Spīdolas ielā 11 ir tehniski un funkcionāli neatbilstoša 

izglītības iestādes vajadzībām. Pēc ANIIC pārcelšanās uz Ziemeļu ielu 1, 

pašvaldība varētu lemt par ēkas un/vai zemes gabala Aizkrauklē, Spīdolas 

ielā 11 ielā turpmāku izmantošanu.  
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Pamatojoties uz Valsts pārvaldes iekārtas likuma 15.panta ceturtās daļas 

1.punktu un 30.panta otro daļu, Pašvaldību likuma 4.panta pirmās daļas 

4.punktu un trešo daļu, 10.panta pirmās daļas 8.punktu, Izglītības likuma 

17.panta trešās daļas 1.punktu un 23.panta otro daļu, Vispārējas izglītības 

likuma 7.panta otro daļu, un ievērojot Aizkraukles novada domes 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas 13.02.2025. atzinumu:  

 

likvidēt Aizkraukles pagasta sākumskolu, izglītības iestādes reģistrācijas 

Nr. 4511900989, ar 2025.gada 31.augustu, pievienojot: pamatizglītības 

pirmā posma izglītības programmas (1.-4. klases) Aizkraukles novada 

vidusskolai, izglītības iestādes reģistrācijas Nr. 4513903124 ; pirmsskolas 

izglītības programmas Aizkraukles pilsētas pirmsskolas izglītības iestādei 

“Saulīte”, izglītības iestādes reģistrācijas Nr. 4501903388. 

Jautā Einārs Zēbergs: Ar šo izbeidzam ēkas Spīdolas ielā 11 aktīvu izmantošanu? Ko ar to 

darām - ir kāds redzējums? 

Izsaka viedokli Leons 

Līdums: 

Jātiek no tās vaļā. 

Izsakās Arvis Upīts: [..] Vēl jāatrod pielietojums. Kopumā reorganizācija atrisina vairākas 

problēmas. 

Ziņo Aigars Zīmelis: Spīdolas ielā 11 jau ilgstoši nav veikti nekādi ieguldījumi. Tiek uzturēta 

tādā kārtībā, lai nebūtu avārijas situācija. Ventilācijas sistēma jāpārbūvē. 

Energoefektivitāte ir zem katras kritikas. Šobrīd ir interese no investoriem 

par daudzdzīvokļu māju būvniecību īrniekiem. 

Jautā Guntis Libeks: Vai "Saulīte" pagasta sākumskolas telpās satilps? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Šobrīd ir tā, ka grupas ir mazas. [..] Bērnu skaits sarūk. Tendence ir tāda, 

ka vecāki bērnus ved uz "Saulīti" vispārējās sagatavošanas grupā 

sākumposmā, bet, tuvojoties 5-6gadīgo vecuma posmam, pārvirzās uz 

"Auseklīti" vai "Zīlīti", kur, viņuprāt, sagatavošanās mācībām ir 

intensīvāka.  

Izsaka viedokli Jānis 

Sarmis Bajinskis: 

Lēmums ir racionāls. Šķiet, ka Aizkraukles novada centrs tikai no tā iegūs 

- gan vecāki, gan bērni. 

Ziņo Aigars Zīmelis: Aizkraukles pagasta sākumskolā ir sagatavota tehniskā dokumentācija 

ēkas energoefektivitātes palielināšanai . Projektu esam iesnieguši, gaidām 

akceptu. Paredzēta logu nomaiņa, jumta seguma nomaiņa, saules bateriju 

novietošana uz jumta. Būs vides pieejamība. Ja viss aizies, kā plānots, tad 

būs jāsagatavo tehniskā dokumentācija iekštelpu pārbūvei 

energoefektivitātes projektā. Tam būs jāatrod līdzekļi. Ilgtermiņā būsim 

ieguvēji. 

Jautā Guntis Libeks: Lēmuma 1.punkts saka, ka skola ir jālikvidē ar 31.augustu. Tas nozīmē, 

ka varēs līdz 31.augustam pārcelties uz turieni? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Plānots izremontēt telpas. 

Izsakās Andris Zālītis: Kas attiecas uz iekštelpu remontu, pilsētai ir jāpārskata savas prioritātes, 

un līdzekļi ir jāatrod. 

Ziņo Aldis Labinskis: [..] Runājām ar pagasta sākumskolu arī par pedagogu darba iespējām 

mūsu skolā. Mums pietrūkst tieši atbalsta speciālistu. 

Ziņo Ineta Bundure: Protams, mums ir bažas par remontiem, bet mēs jau gatavojamies uz 

pārcelšanos.  
Sarmīte Kļaviņa norāda, ka lēmuma projektam jāmaina nosaukums no “Par Aizkraukles 

pagasta sākumskolas pievienošanu Aizkraukles novada vidusskolai” uz “Par Aizkraukles pagasta 

sākumskolas likvidēšanu” 
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Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, 

Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 
Virzīt tālākai izskatīšanai lēmuma projektu "Par Aizkraukles 

pagasta sākumskolas likvidēšanu" 

 

3.§ 

Par stipendijas piešķiršanu 

 

Aizkraukles novada pašvaldībā 2025.gada 5.februārī saņemts iesniegums (reģistrēts 

pašvaldībā ar Nr. A/5.10/25/55) no personas ar lūgumu piešķirt stipendiju pirmsskolas skolotāju 

programmā. Lai gan pašreiz ar Aizkraukles novada domes sēdes lēmumu Nr.900 (protokols Nr.20., 

4.p.) “Par atbalstāmo specialitāšu saraksta apstiprināšanu pašvaldības stipendiju un studiju maksas 

piešķiršanai” noteikts, ka atbalstāmo specialitāšu saraksts pašvaldības stipendiju saņemšanai un 

studiju maksas piešķiršanai ietver atbalstu traumatologam-ortopēdam (1 speciālists), oftalmologam 

(1 speciālists) un ģimenes (vispārējās prakses) ārstam (1 speciālists), Arvis UPĪTS rosināja plašāku 

diskusiju par šo tēmu, aicinot apsvērt, vai ir nepieciešamība ilgtermiņā paplašināt atbalstāmo 

specialitāšu sarakstu. 

Ziņo Arvis Upīts: No pirmsskolas izglītības pedagoga saņēmām iesniegumu par stipendijas 

piešķiršanu. Šogad esam lēmuši, ka stipendiju piešķirsim mediķiem. Bet 

redzam, ka arvien vairāk trūkst pedagogu. Varbūt nākamgad varētu sākt 

jau domāt par stipendiju piešķišanu pedagogiem. [..] Kā mums ir ar 

pedagogiem pirmsskolas izglītības iestādēs? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Nevarētu teikt, ka pirmsskolas izglītības iestādēs būtu izteikts pedagogu 

trūkums. Droši vien par stipendijām nākotnē ir jādomā, jo, skatoties 

ilgtermiņā, varētu būt stipendijas jau strādājošiem pedagogiem, kas mācās 

pieprasītu otro specialitāti (piemēram, vācu valoda, matemātika). Īpaši 

vajadzētu domāt par pedagogiem, kas šobrīd jau strādā. Tie varētu būt 

STEM priekšmeti un valodas. 

Izsakās Aivars 

Miezītis: 

Varētu domāt par daļējas mācību maksas segšanu, jo studijas nav lētas. 

Skaidro Ilze Stupāne: Pirmām kārtām jābūt domes lēmumam, ja vēlamies, ko mainīt. Ja 

ieskatāmies mājaslapā - vakancēs ir divi speciālie pedagogi, izglītības 

psihologs, latvieši valodas skolotājs, logopēds. Jau šobrīd ir grūtības iegūt 

speciālistus izglītības iestādē. Ir jānoskaidro vitāli nepieciešamie 

pedagogi, un tas nevar būt neierobežots skaits. Ir jābūt konkrētam vienību 

skaitam un kādu priekšmetu skolotāji vai atbalsta personāls ir vajadzīgs. 

Ziņo Arvis Upīts: Šobrīd mēs neesam noteikuši pedagogus kā atbalstāmo specialitāti. Bet 

gribēju šo tēmu aktualizēt. No skolu vadītājiem nepieciešams noskaidrot 

aktuālās vajadzības. 

NOLEMJ: 

pieņemt zināšanai iesniegumu "Par stipendijas piešķiršanu", 

uzdodot Aizkraukles novada Izglītības pārvaldei izskatīt atbalstāmo 

specialitāšu paplašināšanas nepieciešamību un Juridiskajai nodaļai 

atbildēt iesnieguma iesniedzējam pēc būtības 
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Sēdi slēdz plkst. 11:00 

Komitejas priekšsēdētājs        A.Upīts 

Sēdes protokoliste         D.Naroga 

 


